
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 9. august 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1038
Vil ministeren oversende korrespondance, notater og dokumentation for instruktioner 
omtalt i ”Gennemgang af forløb for Fiskeristyrelsens beregning af kvotekoncentration”, 
Fiskeristyrelsen juni 2024? Det drejer sig om
– mail af 27. september 2022 modtog Fiskeristyrelsen instruktion om at foretage den 

nødvendige praksisændring, så der ikke skete forkert sagsbehandling
– I forlængelse af departementets instruks af 27. september 20222 sendte Fiskeristyrel

sen den 4. oktober 2022 et notat vedrørende konsekvenser af, at den nuværende 
praksis var forkert og måske ulovlig.

– Den 22. februar 2023 sendte Fiskeristyrelsen et notat til departementet om den plan
lagte praktiske håndtering af den ændrede beregningsmetode

– Fejlopfattelsen blev dog samme dag korrigeret af departementet, og styrelsen modtog 
instruktion om, at beregningsmetoden skulle anvendes i forhold til såvel de generel
le lofter som de maksimale satser for ejerskab af kvoteandele. Styrelsen modtog 
samtidig besked om at undlade at informere eksternt til fejlen var rettet, og departe
mentet bad om et revideret notat.

– Den 20. marts 2023 opfordrer departementet skriftligt Fiskeristyrelsen til at følge be
skeden fra departementet om, at kvotekoncentration skal beregnes jf. reglerne herom 
i reguleringsbekendtgørelsen.

– Den 22. marts 2023 sendte Fiskeristyrelsen et revideret notat til departementet, som 
beskrev den planlagte praktiske håndtering af den ændrede beregningsmetode for 
alle led.

– Den 9. maj 2023 understregede departementet ved mail over for Fiskeristyrelsen, at 
den korrekte beregningsmetode skulle anvendes, og der blev henvist til departemen
tets instruks af 27. september 2022

– Fiskeristyrelsen svarede ved mail af 10. maj 2023, at styrelsen ikke havde gennemført 
den ændrede beregningsmetode, og at det var sket efter aftale med departementet.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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